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Protokół Nr L/10 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 23 sierpnia 2010 roku  
o godzinie 16.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 23 sierpnia 2010 roku o godzinie 16.00. 
Obrady zakończono w dniu 23 sierpnia 2010 roku o godzinie 16.50.  
W L sesji Rady Miejskiej udział wzięło 11 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Adam Kaźmierczak;  
• Skarbnik Gminy Czempiń - Halina Łączna;  
• Sekretarz Urzędu Gminy w Czempiniu – Aleksandra Marciniak;  
• Radca prawny – Roman Hojan; 
• Radny Powiatu Kościańskiego – Karol Malicki;   
• Radny Powiatu Kościańskiego – Bolesław Ratajczak; 
• Przedstawiciel Posterunku Policji w Czempiniu – st. asp. Dariusz Witkowski;  
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że                 
w czasie od ostatniej sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odeszła z grona samorządowców 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 1 w Czempiniu – Krystyna Szukalska – jej pamięć 
uczczono minutą ciszy. Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof 
Sankiewicz poinformował, że w wyniku wyborów Przewodniczącym Zarządu Osiedla nr 1         
w Czempiniu został Pan Cezary Szukalski.   
 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 23 sierpnia 2010 
roku o godzinie 16.00 otworzył L sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 11 radnych: 10 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na Sekretarza 
obrad L sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radną Elżbietę Grygier.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad L sesji. Do przedłożonego porządku 
obrad: 
 



2 
 

W dniu 16 sierpnia 2010 roku Burmistrz Gminy Czempiń złożyła wniosek o wprowadzenie             
do porządku obrad L sesji punktów:  

1. „Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu /Budowa drogi dojazdowej do 
gruntów rolnych obręb Borowo/; 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /Budowa drogi 
dojazdowej do gruntów rolnych obręb Piechanin/.      

Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 11 radnych: jednogłośnie wprowadziła                    
do porządku obrad L sesji punkt: „Podj ęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia 
kredytu /Budowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych obręb Borowo/”                      
w punkcie 5 a porządku obrad.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 11 radnych: jednogłośnie wprowadziła                    
do porządku obrad L sesji punkt: „Podj ęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego /Budowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych obręb 
Piechanin/ w punkcie 5 b porządku obrad.  

 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący:  

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Czempiń na 2010 rok. 
5a. Podjecie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu /Budowa drogi dojazdowej do 

gruntów rolnych obręb Borowo/. 
      5b. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /Budowa drogi  

dojazdowej do gruntów rolnych obręb Piechanin/. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /„Budowa sieci 

wodno – kanalizacyjnej Nowe Borówko”/. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

/„Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej, w tym modernizacja systemu 
grzewczego”./ 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /na 
sfinansowanie bieżących wydatków oświatowych/.  

9. Sprawozdanie Burmistrza Gminy Czempiń z działalności w okresie międzysesyjnym.  
10. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności w 

okresie międzysesyjnym.  
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
12. Wolne głosy i wnioski.  
13. Zakończenie sesji.  

 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
zapoznał się z protokołami z XLIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie ma zastrzeżeń co 
do jego treści.  
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 11 radnych jednogłośnie przyjęła 
protokoły z XLIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 29 czerwca 
2010 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacje zgłosili:  
I. radny Wojciech Adamski w sprawie wystąpienia do Zarządu Dróg Powiatowych                 

w Kościanie o uporządkowanie poboczy drogi Czempiń – Iłówiec (usunięcie wysokich 
chwastów); 

II.  radny Krzysztof Giemza w sprawach: 
1. ustawienia lustra przy wjeździe z Borowa na drogę Czempiń – Śrem na 

wysokości posesji Pana Hirowskiego; 
2. uporządkowanie terenu przy Markecie POLO w Czempiniu; 
3. przypomnienia Zarządowi Dróg Wojewódzkich o uskoku przy dojeździe do 

miejscowości Głuchowo od Piechanina;  
4. ustawienia znaków przy wyjeździe z Borowa do Czempinia ostrzegających            

o istniejącym zakręcie;   
5. przebudowania krzyżówki drogi Kościan – Grodzisk Wielkopolski z drogą            

w kierunku Sepienka – obecnie jest za wąski zjazd i ostry kąt, dlatego 
należałoby ułatwić skręt z Sepienka w kierunku Grodziska Wielkopolskiego; 

6. rozważnie możliwości budowy remizy przez OSP w Głuchowie; rozważenie 
możliwości przejęcia gruntu od OSP Głuchowo, co ułatwiłoby procedury                 
i możliwość pomocy ze strony gminy.  

 
Do punktu 5 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 
2010 rok przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy – Halinę Łączną, 
uwag nie wniesiono.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 11 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr L/285/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 sierpnia 2010r. 
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 2010 rok 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy – Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 5 a porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu /Budowa drogi dojazdowej do gruntów 
rolnych obręb Borowo/ przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Burmistrza Gminy 
Czempiń Dorotę Lew - Pilarską, uwag nie wniesiono.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 11 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr L/286/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 sierpnia 2010r.                 
w sprawie zaciągnięcia kredytu /Budowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych 
obręb Borowo/ przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrza Gminy 
Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 5 b porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /Budowa drogi  
dojazdowej do gruntów rolnych obręb Piechanin/ przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez 
Skarbnik Gminy – Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 11 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr L/287/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 sierpnia 2010r.                 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /Budowa drogi  dojazdowej do 
gruntów rolnych obręb Piechanin/ przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Skarbnik Gminy – Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 6 porządku obrad:  
  
Do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /„Budowa sieci 
wodno – kanalizacyjnej Nowe Borówko”/ przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrza Gminy Czempiń Dorotę Lew - Pilarską, uwag nie wniesiono.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 11 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr L/288/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 sierpnia 2010r.                 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /„Budowa sieci wodno – 
kanalizacyjnej Nowe Borówko”/ przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrza Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 7 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
/„Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej, w tym modernizacja systemu 
grzewczego”./ przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy – Halinę 
Łączną, uwag nie wniesiono.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 11 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr L/289/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 sierpnia 2010r.                 
w zaciągnięcia kredytu długoterminowego /„Termomodernizacja budynku 
Szkoły Podstawowej, w tym modernizacja systemu grzewczego”./ przedstawioną 
wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy – Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 8 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /na sfinansowanie 
bieżących wydatków oświatowych/ przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Burmistrza 
Gminy Czempiń Dorotę Lew - Pilarską, uwag nie wniesiono.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 11 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr L/290/10 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 23 sierpnia 2010r.                 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego /na sfinansowanie bieżących 
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wydatków oświatowych/ przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrza 
Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 9 porządku obrad:  
 
Do przedstawionej na piśmie przez Burmistrza Gminy Czempiń informacji                               
z działalności w okresie międzysesyjnym oraz wykazu zarządzeń, które stanowią załączniki 
nr 9 niniejszego protokołu, uwag nie wniesiono.  
 
Do punktu 10 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że  
w okresie międzysesyjnym: 

1. reprezentował Radę Miejską w Czempiniu podczas uroczystości, na które był 
zapraszany, między innymi uczestniczył w Święcie Policji w Racocie; Mszy Św.                  
z okazji Dożynek Gminnych i w rocznicę Bitwy warszawskiej; festynie w Srocku 
Wielkim; 

2. na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęło pismo 
Stowarzyszenia Sportów Walki SKORPION – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu.  

 
Radny Aleksander Wieliński poprosił o wyjaśnienie, czy gmina popełniła uchybienia przy 
rozpatrywaniu sprawy dotacji dla Stowarzyszenia Sportów Walki SKORPION, ponieważ, jak 
słyszeliśmy w odczytanym piśmie, Samorządowe Kolegium Odwoławcze uchyliło decyzję 
wydaną przez Burmistrza Gminy Czempiń.    
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że każdy z mieszkańców ma prawo nie zgodzić 
się z naszą decyzją i odwołać się, a sytuacja jest taka, że Kolegium nie wnika w całą sytuację, 
czy my mamy rację, czy nie, tylko wnika w sposób prowadzenia postępowania. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że Prezes Klubu Sportowego SKORPION zapoznał się                   
z protokołem pokontrolnym, przyjął do wiadomości, podpisał ten protokół, ale nie podpisał 
pisma, że zapoznał się z dokumentacją całościową i to było powodem uchylenia naszej 
decyzji do ponownego rozpatrzenia; co nie oznacza to, że Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze przyznało rację Panu Swojakowi. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że 
od nowa wszczęto postępowanie, ale jest tak, że Pan Swojak nie odbiera żadnych pism, 
żadnej korespondencji z pieczątką Urząd Gminy w Czempiniu. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że decyzja będzie wydana ponownie. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że Pan Swojak nie przyjmuje żadnej poczty z Urzędu Gminy, dlatego też pisma nie 
są wysyłane w ogóle do Stowarzyszenia SKORPION przez naszego kuriera, tylko Pocztą 
Polską.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że wydatkowanie środków z tych dotacji 
regulują ustawy, które  są bardzo rygorystyczne i nie ma czegoś takiego jak ugoda, ponieważ 
Burmistrz nie może usankcjonować nieprawidłowości wydania pieniędzy publicznych, skoro 
jest umowa, która jasno mówi, jak mają być wydane, do tej umowy załącznikiem jest 
harmonogram sporządzony przez dane stowarzyszenie i to stowarzyszenie nie przestrzega 
harmonogramu, które samo sporządziło, a może w każdym etapie wydatkowania środków 
wystąpić do Burmistrza z wnioskiem o aneks do umowy o przesunięcie między paragrafami. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w przypadku Stowarzyszenia SKORPION 
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środki zostały wydane w ogóle przed podpisaniem umowy z gminą, a po podpisaniu umowy 
Pan Swojak rozliczył rachunki wcześniej wydane.  
 
Do punktu 11 porządku obrad: 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew - Pilarska udzieliła odpowiedzi na interpelacje: 

1. Radnego Krzysztofa Giemzy w sprawie pomocy dla OSP Głuchowo w kwestii 
budowy strażnicy - Burmistrz wskazała, że to od Rady Miejskiej w  Czempiniu będzie 
zależało, czy podejmie uchwałę o przejęciu gruntu przez gminę Czempiń oraz, na 
jakich warunkach to nastąpi. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że należy 
również odpowiedzieć sobie na pytanie, czy tak duża strażnica, jakiej są plany 
budowy, jest faktycznie potrzebna w Głuchowie; tym bardziej, że decyzję o tym, że 
jednostka ta ma wejść do systemu krajowego ratownictwa została podjęta przez OSP 
samodzielnie, bez konsultacji z Burmistrzem; pomimo, że przepisy prawne jasno 
wskazują, że takie konsultacje muszą mieć miejsce. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że jeśli jednostka chce przystąpić do systemu krajowego ratownictwa, musi 
spełnić określone warunki, jak na przykład posiadanie dwóch wozów strażackich. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że sprawa ta musi zostać dogłębnie 
przeanalizowana przez Radę Miejską w Czempiniu oraz Burmistrza  i musi zostać jej 
poświęcone odrębne spotkanie. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że pozostałe interpelacje zostaną 
przekazane do odpowiednich zarządów dróg.  
 

Do punktu 12 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach:  
 

Radny Powiatu Kościańskiego Bolesław Ratajczak poprosił Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu o udzielenie odpowiedzi na pytanie, na jaką kwotę będzie 
zadłużona gmina Czempiń w związku z zaciągniętymi podczas dzisiejszej sesji 
kredytami.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wyjaśnił, 
że uchwały podjęte w dniu dzisiejszym są konsekwencją zapisów uchwały budżetowej 
gminy Czempiń na 2010 rok i w dniu dzisiejszym podjęto decyzję o ich realizacji. 
Przewodniczący radny Krzysztof Sankiewicz  wskazał, że z uchwały budżetowej 
wynika, że deficyt budżetowy będzie wynosił 1 043 940 zł.      
 

Burmistrz Dorota Lew – Pilarska  wyjaśniła, że fakt iż Rada Miejska w Czempiniu 
głosowała za wzięciem kredytów w takiej wysokości nie oznacza, że w takiej wysokości te 
kredyty zostaną wzięte; ponieważ po ogłoszeniu przetargu na określone prace zostanie wzięty 
kredyt tylko w takiej wysokości, w jakiej będzie potrzebny. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
podkreśliła, że już w grudniu zeszłego roku, po podjęciu uchwały budżetowej na rok 2010 
było wiadomo, w jakiej wysokości kredyty będą zaciągane. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że nawet jeśli gmina zaciągnęłaby kredyty w takiej wysokości, jaka zapisana jest           
w uchwałach, to gmina byłaby zadłużona na poziomie mniej niż 35%.     
 
Wobec wyczerpania porządku obrad L sesji Rady Miejskiej w Czempiniu Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zamknął posiedzenie. 
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Protokołował:                                                               
Kierownik Referatu Organizacyjnego  
mgr Magdalena Głucha 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu 
/-/ Krzysztof Sankiewicz 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 


